

Press Release

Directorate of Communication

Ref: 224b09

Tel. +33 3 88 41 25 60

Fax +33 3 88 41 39 11

Internet: www.coe.int

e-mail: pressunit@coe.int



47 member States

Albania

Andorra

Armenia

Austria

Azerbaijan

Belgium

Bosnia and Herzegovina

Bulgaria

Croatia

Cyprus

Czech Republic

Denmark

Estonia

Finland

France

Georgia

Germany

Greece

Hungary

Iceland

Ireland

Italy

Latvia

Liechtenstein

Lithuania

Luxembourg

Malta

Moldova

Monaco

Montenegro

Netherlands

Norway

Poland

Portugal

Romania

Russia

San Marino

Serbia

Slovakia

Slovenia

Spain

Sweden

Switzerland

"The former Yugoslav

Republic of

Macedonia"

Turkey

Ukraine

United Kingdom

Specific action to improve family mediation worldwide

Strasbourg, 17.03.2009 – International participants at the 7th European Conference on Family Law, organised by the Council of Europe on 16 March, agreed on the need to take specific action to improve family mediation and tackle complex issues such as cross-border family law disputes and child abductions.

Taking into account both legal and psychological concerns, family mediation specialists are calling for the creation of a register of international family mediators, as well as for other actions, including:

- Developing qualification for family mediators (harmonising training methodology, length of theoretical training, supervised practice, evaluation and content);
- Developing training standards (manual, DVD and guidelines);
- Considering direct mediation and indirect mediation (telephone, web and videoconference);
- Extending a code of conduct for international mediators;
- Considering different models of international mediation for cross-border cases.

For more details, please see www.coe.int/family ([direct link to the conclusions](#)).

Action spécifique pour améliorer la médiation familiale dans le monde

Strasbourg, 17.03.2009 – Les participants venus du monde entier pour assister à la 7^{ème} Conférence européenne sur le Droit de la Famille, organisée par le Conseil de l'Europe le 16 mars, sont convenus de la nécessité de prendre des mesures spécifiques pour améliorer la médiation familiale et de s'occuper de questions complexes telles que les affaires transfrontalières concernant le droit de la famille et les enlèvements d'enfants.

Tenant compte des préoccupations juridiques et psychologiques, les spécialistes en médiation familiale ont appelé à la création d'un registre des médiateurs familiaux internationaux, ainsi qu'à un certain nombre d'autres actions, notamment :

- l'élaboration de normes de qualification des médiateurs familiaux (harmoniser les méthodes de formation : durée de l'enseignement théorique, stages, évaluation, contenu) ;
- la définition de normes en matière de formation (manuels, DVD, lignes directrices) ;
- l'exploration des formes de médiation directes et indirectes (téléphone, Web, vidéoconférence) ;
- l'élaboration d'un code de conduite pour médiateurs internationaux ;
- l'examen de différents modèles de médiation internationale pour les affaires transfrontalières.

Pour plus d'informations, voir www.coe.int/family ([lien direct vers les conclusions](#)).

To receive our press releases by e-mail, contact: Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide.
It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.